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HUNYA KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

5555 HUNYA, RÁKÓCZI ÚT 19. 

 

19/2023. 
 

     
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült Hunya Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. december 

13-i közmeghallgatásáról, a Községháza üléstermében. 

 

Megjelent  

képviselők:              Kiszely Imre polgármester, Pintér László alpolgármester,  

                                Brlázsné Parrag Katalin, Raczkó Tünde Mária, 

                                Kulik Edit Irén önkormányzati képviselő 

 

                               Dr. Csordás Ádám jegyző 

 

Meghívottak:           

  

                               Megjelentek a jegyzőkönyvhöz csatolt jelenléti ív szerint. 

 

                               Megjelent 23 fő érdeklődő állampolgár.  

 

Jegyzőkönyv- 

vezető: Zsögön Renáta  

 

Ülés időtartama: 16:00-17:00 

 

Kiszely Imre polgármester köszöntötte a képviselő-testület tagjait, a jegyző urat és 

az érdeklődő állampolgárokat. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, az 5 fős 

testület teljes létszámmal jelen van a közmeghallgatáson.  

 

Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolta Pintér László alpolgármester kijelölni.  

Jegyzőkönyvvezető Zsögön Renáta lesz a mai ülésen.  

Felkérte a képviselőket szavazzanak a jegyzőkönyv hitelesítő kijelöléséről.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a jelenlévő testületi tagok száma: 5 fő. 

A képviselő-testület egyhangú, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Hunya Község Képviselő-testülete  

118/2023. (XII.13.) Hunya Kt. határozata  
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Hunya Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyzőkönyv 

hitelesítésére Pintér László alpolgármestert jelöli ki. 

 

Határidő: azonnal  

 

Kiszely Imre polgármester javasolta, hogy a napirendi pontokat a kiküldött meghívó 

szerinti sorrendben fogadják el.  

 

Megkérdezte, hogy van-e napirendre vonatkozó kérdés, javaslat.  

 

Hozzászólás hiányában felkérte a képviselőket, hogy szavazzanak az ülés 

napirendjéről.   

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a jelenlévő testületi tagok száma: 5 fő. 

A képviselő-testület egyhangú, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Hunya Község Képviselő-testülete  

119/2023. (XII.13.) Hunya Kt. határozata  

 

 

Hunya Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendjét 

az alábbiak szerint határozta meg:  

 

1. Beszámoló a helyi adók felhasználásáról 

2. Beszámoló az önkormányzati gazdálkodás helyzetéről és a következő évi 

költségvetési koncepcióról 

3. Bejelentések, közérdekű kérdések és javaslatok 

 

Határidő: azonnal  

 

1.Napirendi pont 

Beszámoló a helyi adók felhasználásáról  

(Szóbeli előterjesztés) 

 

Kiszely Imre polgármester elmondta, az önkormányzat a helyi adók bevételét az 

alábbi kötelező önkormányzati feladatai ellátására használhatja fel: 

 települési hulladék kezelésre, 

  a köztisztasági tevékenységi feladatokra 

  a települési közvilágítási feladatokra, 

  a községgazdálkodással kapcsolatos kiadásaira. 

  a belvízvédelemre 

  zöldterület-gazdálkodásra 
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  útfenntartáshoz kapcsolódó kiadásokra, melynek egy része a közfoglalkozás 

keretében valósultak meg. 

 a háziorvosi szolgálatra a NEAK támogatáson felül, 2024. évben várhatóan ki 

kell egészíteni saját forrásból a tevékenységet. 

 a fogorvosi alapellátás költségei 2023. augusztus 1-től nem finanszírozza a 

NEAK remélhetőleg átmenetileg, 

 szociális kiadások finanszírozására. erre a kiadásra az önkormányzat nem kap 

állami támogatás. 

 kulturális feladatok állami támogatáson felüli része. A közművelődési törvény a 

közművelődési munkatárs alkalmazását kötelezően, előírja de nem biztosít 

hozzá elegendő forrást ( dologi kiadással együtt 2.270 ezer Ft évek óta) 

 Az önkormányzat igazgatási és törvényalkotó tevékenysége tekintetében 3 fő 

hivatali kirendeltségi alkalmazott bérköltségére és annak járulékára, illetve 

felmerülő dologi kiadás finanszírozására ( a központi költségvetés 1,65 fő bérét 

és járulékát finanszírozza). 

A fent felsorolt tevékenységek tekintetében az állami támogatáson, illetve egyéb 

támogatások (NEAK, közfoglalkoztatás) feletti kiadást finanszírozza az önkormányzat 

saját erőből, iparűzési adó bevételből. Önkormányzati szolidaritási hozzájárulás 2024. 

évben: a 22.000 forint feletti egy lakosra jutó iparűzési adóerő-képességgel 

rendelkező önkormányzat az egy lakosra jutó iparűzési adóerő-képességétől függő 

mértékű szolidaritási hozzájárulást köteles teljesíteni a központi költségvetésnek. 

Önkormányzatunk 1 főre eső adóerő-képessége 87.057. Ft (előző évben79.558 Ft 

volt), így a fizetendő szolidaritási hozzájárulás összege: 23.801 ezer Ft, mely összeg 

2.947 ezer Ft összegű növekedést mutat előző évhez képest. Az 1 főre jutó adóerő-

képesség alapja 611 fő állandó lakosra (2023. január 1-i állapot) számítva. A 

költségvetési törvény alapján a 600 fő alatti települések a szolidaritási hozzájárulás 

fizetési kötelezettség tekintetében 12 millió Ft kedvezményben részesülnek, ami azt 

jelenti, hogy ezt az összeget nem kellene megfizetnie. Az önkormányzat az iparűzési 

adóbevételéből tud forrást biztosítani az önkormányzat sajáterős fejlesztési 

kiadásaihoz. Az önkormányzatnak 2023. év végére 70 millió Ft nagyságrendű 

maradványa várható, mely összeg az előző évek iparűzési adó bevételéből származik. 

 

 

Megkérdezte van-e kérdés, észrevétel. Hozzászólás hiányában javasolta a 

képviselőknek a beszámoló elfogadását.  

 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a jelenlévő testületi tagok száma: 5 fő. 

A képviselő-testület egyhangú, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Hunya Község Képviselő-testülete  

120/2023. (XII.13.) Hunya Kt. határozata  

 

Hunya Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 

helyi adók felhasználásáról szóló beszámolót.  

 

Határidő: azonnal  

 

 

2.Napirendi pont 

Beszámoló az önkormányzati gazdálkodás helyzetéről és a következő évi 

költségvetési koncepcióról 

 (Szóbeli előterjesztés) 

 

Kiszely Imre polgármester elmondta, a képviselő-testület az ülésen tárgyalta a 2024. 

évi költségvetési koncepciót, amelybe két nagy beruházás is bele van építve az egyik 

a szennyvízberuházás és a másik a 4 darab utca aszfaltozása. Az említett 

beruházásokhoz megvalósításához a pénzösszegek a számlán megjelentek, várhatóan 

2024-ben kerülnek felhasználásra. Az Önkormányzati Hivatal működési támogatása 

(6.000.000 Ft/fő, melynek összege előző évben 5.873.000 Ft/fő volt). A 2024. évi 

költségvetési törvény alapján a Gyomaendrődi Közös Önkormányzati Hivatal hunyai 

kirendeltségének elismert hivatali köztisztviselői létszáma 1,65 fő, amire támogatás 

számítható, ténylegesen 3 fő a foglalkoztatott létszám. A közös hivatal hunyai 

kirendeltségének 2024. évre várható felmerülő kiadása 18.608 ezer Ft, melyből az 

állami támogatás 9.931 ezer Ft, az önkormányzatnak a felmerülő költségekhez 8.677 

ezer Ft összeggel szükséges hozzájárulni.  

Zöldterület-gazdálkodással kapcsolatos feladatok támogatása a belterület nagysága 

alapján illeti meg az önkormányzatot. Kapott támogatás összege: 2.610 ezer Ft. 

Közvilágítás fenntartásának támogatása településkategóriánként számított átlagos, 

egy kilométerre jutó nettó működési kiadások figyelembevételével került 

megállapításra. A 10.001 fő lakosságszám alatti települések esetében a támogatás 

fajlagos összege 335.000 Ft/km. Kapott támogatás összege: 4.389 ezer Ft.  

Köztemető fenntartással kapcsolatos feladatok támogatás 85 Ft/m2.  

Közutak fenntartásának támogatása a 2022. évi országosan összesített önkormányzati 

beszámolók alapján a 10.001 fő lakosságszám alatti települések esetében 245.000 

Ft/km. Kapott támogatás összege: 1.967 ezer Ft.  

Egyéb önkormányzati feladatok támogatása - a központi költségvetés támogatást 

biztosít a települési önkormányzatok számára a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. §- ában meghatározott egyes 

feladatok ellátására. Kapott támogatás összege: 4.800 ezer Ft.   

Lakott külterülettel kapcsolatos feladatok támogatás – kapott támogatás összege: 89 

ezer Ft, ennek összege 2.550 Ft/külterületi lakos.  
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Polgármesteri illetményhez és költségtérítéshez nyújtott támogatás a polgármesteri 

illetmény és költségtérítés, valamint ehhez kapcsolódó szociális hozzájárulási adó 

kifizetésére használható fel. A 2024. évi költségvetési törvény alapján ez az összeg 

1.958 ezer Ft.  

A települési önkormányzatok kulturális feladatainak támogatása 2.270 E Ft. Ezt az 

összeget a muzeális intézményekre, a nyilvános könyvtári ellátás biztosítására, 

valamint a közművelődés kiadásaira kell fordítani.  

Az önkormányzat 321.613 ezer Ft összegű fejlesztési maradványa a várhatóan 2024 

évben megvalósuló KEHOP-2.2.2-15-2021-00160 számú „Kamut központú 

agglomerációs szennyvízelvezetése és tisztítása” projekthez kapcsolódóan 279.134 

ezer Ft ősszegű kivitelező részére kifizetett előleg összegéből, valamint a TOP-PLUSZ-

1.2.3-21-BS1-202200053 azonosító számú Belterületi utak fejlesztése Hunyán 

elnevezésű projekt 42.479 ezer Ft összegű támogatási előlegből tevődik össze. A 

kiadások tervezésénél a betervezett dologi kiadások a 2023. évi eredeti előirányzat 

szintjéhez képest az infláció 6 %-os kiadás növekedése jelenik meg a koncepcióban, 

valamint a feladat növekedésből, illetve feladatcsökkenésből adódó bevétel és kiadás 

változás került figyelembevételre.  

Az önkormányzat önként vállalt feladataihoz kapcsolódó kiadások tervezésénél a 

2023. évi összegekből indultunk ki. A bérköltségek meghatározásánál azt vettük 

alapul, miszerint központi döntés alapján a garantált bérminimum 296.400 Ft-ról 

326.000 Ft-ra 10 %-os mértékű növekedése, a minimálbér 232.000 Ft-ról 266.800 Ft-

ra 15%-os mértékű növekedése várható. A minimálbér növekedésének a változása a 

közfoglalkoztatottak bérnövekményét határozza meg 2023. december 1 napjától, 

valamint a nem garantált bérminimum szinten foglalkoztatottak esetében a 10%-os 

bérfejlesztéssel számoltunk. A munkáltatót terhelő szociális hozzájárulási adó 

mértéke: 13 %. A köztisztviselői illetményalap kalkulált bruttó összege: 80.525 Ft, a 

cafetéria keret: 402.628 Ft. Az önkormányzat 2024. évben tovább szeretné folytatni a 

közmunkaprogramját, melynek keretében 15 fő foglalkoztatását tervezi. A szociális 

program keretében 6 fő foglalkoztatására nyílik lehetőség, a hosszabb időtartamú 

támogatás keretében 9 fő foglalkoztatását tervezi az önkormányzat 100%-os 

támogatással.  

Hunya Község önkormányzata a KEHOP-2.2.2-15-2021-00160 számú Konzorcium a 

Környezeti és Energiahatékonysági Operatív Program keretében „Kamut központú 

agglomerációs szennyvízelvezetése és tisztítása” című program pályázatot nyert 

1.586.135 ezer Ft összegű támogatásra. A program megvalósítása során 2024. évben 

a rendelkezésünkre álló ütemezés szerint 930.446 ezer Ft beruházási kiadásra kerül 

sor, valamint a beruházáshoz kapcsolódóan 251.220 Ft fordított Áfa befizetési 

kötelezettség keletkezik az adó hatóság felé.  

Az önkormányzat felhalmozási célú bevétele 2023. évben 42.479 ezer Ft összegben 

realizálódott, mely összeg az önkormányzat által megnyert TOP-PLUSZ-1.2.3-21-BS1-

202200053 azonosító számú Belterületi utak fejlesztése Hunyán elnevezésű projekt 

támogatási előlege, melynek felhasználására várhatóan 2024. évben kerül sor. 

Az önkormányzat 2024. évi fejlesztési tervei között szerepelnek az alábbiak: 
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 Ravatalozó épületének felújítása (csatornázás, széldeszkázás, burkolás, külső 

belső festés) 

 Művelődési Ház felújítása (külső, belső festés) 

 Virágládák beszerzése és kihelyezése a település közterületén, 

 A Kormány Hivatal irattár ellenőrzése kifogásolta, hogy az irattár az iratok 

őrzésén kívül raktárként is funkcionál, ezért külön raktározásra alkalmas helyet 

kell kialakítani az önkormányzat épületében, 

 Kommunális eszközök (fűkasza, sövényvágó, mulcsozó gép, stb) beszerzését 

tervezi az önkormányzat a Magyar Faluprogram keretében. 

A felsorolt fejlesztési kiadások összege jelenleg nem ismertek, a költségvetési 

rendelet elkészítéséig az egyes feladatok elvégzésére az önkormányzat árajánlatot 

fog bekérni, mely alapján meghatározható, hogy a költségvetést milyen mértékben 

terhelik. 

A 2024. évi költségvetési koncepció várható bevételei 1.354.355 E Ft, a kiadásai 

1.390.484 E Ft, melynek alapján az összeállított költségvetési koncepció jelenleg 

36.129 ezer Ft működési hiányt mutat. A pénzügyes kollega úgy számolta, hogy 

2023-ban a település pénzmaradványa olyan 70-75 millió forint között fog alakulni. 

Jelen pillanatban az önkormányzat számláján 115 millió forint van, amelyből 42 millió 

forint a belterületi utak fejlesztésére elnyert támogatási összeg, a maradék a saját 

pénzeszköz az önkormányzat számára.  A Gyomaendrődi Közös Önkormányzati 

Hivatal Hunyai kirendeltségén dolgozó 3 fő köztisztviselő bérintézkedéséből 1.204 

ezer Ft többletköltség jelentkezik, melyhez a központi költségvetés nem nyújt 

fedezetet. 

A fogorvosi alapellátás finanszírozása 2023. augusztus 1-től megszűnt. A feladat 

ellátása teljes egészében az önkormányzatot terheli. 

 

Az önkormányzat részére a muzeális intézményekről, nyilvános könyvtári ellátásról és 

a közművelődésről szóló 1997. évi törvény, valamint a kapcsolódó 20/2018. (VII.9.) 

EMMI rendelet előírja, hogy minden községben legalább közösségi színteret kötelező 

működtetni, ahol a feladatellátó a közművelődési alapszolgáltatások zavartalan 

biztosítása érdekében legalább egy, legalább középfokú közművelődési 

szakképzettséggel (szakképesítéssel) rendelkező szakembert köteles foglalkoztatni. A 

Nemzeti Művelődési Intézet a települések közösségi életének fejlesztése érdekében 

elindította a Közművelődési Foglalkoztatási és Képzési Programot. A 2024. évi 

koncepcióban éves kiadással számoltunk a közművelődési munkatársra vonatkozóan, 

mivel a feladatot a törvény kötelezően írja elő önkormányzatnak. 2024. évre várható 

személyi juttatás és ahhoz kapcsolódó munkaadókat terhelő járulék 4.937 ezer Ft 

összegben jelentkezik. A közművelődéssel kapcsolatos feladaton a dologi kiadásként 

9.000 ezer Ft lett megtervezve, melyből 1.000 ezer Ft a az éves működési költségeket 

(rezsi, üzemeltetési, szakmai anyag beszerzés stb.), valamint 8.000 ezer Ft kulturális 

rendezvények (2024. évi falunap, hagyományos disznótor) tervezet költségét foglalja 

magába. A közművelődési feladathoz az önkormányzat 2.270 ezer Ft támogatást kap 

az előző évi szinten. Az önkormányzat LEDER pályázat keretében 2022. évben 
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pályázatot nyújtott be Helyi fejlesztések keretében önkormányzati rendezvények 

költségére is.  A pályázat elbírálására a koncepció összeállításáig nem került sor. 

Amennyiben a pályázat pozitív elbírására kerül a 2023. évben megtartásra került 

Falunap rendezvényre a rendezvényszervezésre kötött szerződés alapján 3.924 ezer Ft 

és 19 ezer Ft nyilvánosság biztosítására kifizetett összeg 2024. évben támogatási 

bevételként jelentkezik.  A rendezvényszervezésre kötött szerződés alapján a pályázat 

keretében hagyományos disznótoros rendezvény 947 ezer Ft összegben szintén a 

pályázat részét képezi, melynek megvalósulása 2024. év januárban várható. 

Összefoglalva 2024 évben az önkormányzat a pályázat pozitív elbírálását követően 

4.890 ezer Ft összegű támogatásra számíthat. 

Az önkormányzat fizetendő szolidaritási hozzájárulás összege 23.801 E Ft, mely 

összeg 2.947 ezer Ft összegű növekedést mutat előző évhez képest. Ezen kiadás 

forrása az önkormányzat saját bevétele, mely önkormányzatunk esetében a helyi 

iparűzési adó. A helyi iparűzési adó előző években realizálódott összegéből az 

önkormányzat által fel nem használt összeg, a 2023. évi maradványát fogja képezni.  

A háziorvosi szolgálat az elmúlt években mintegy 9 millió Ft összegű maradvánnyal 

rendelkezett. 2023. év végére ez az összeg lecsökkent 5 millió Ft-ra. A feladatellátás a 

koncepcióban 3.759 ezer Ft összegű önkormányzati saját erőt tartalmaz. A kiadási 

oldalon az ápoló béréhez kapcsolódóan10%-os bérfejlesztéssel számoltunk. A 

háziorvos kérelmére díjazásának 15%-os növekedését vettünk figyelembe. A NEAK 

támogatás 2024. évre még nem ismert, ezért a 2023. évi szinten terveztük be. 

Az önkormányzat 2023. évi gazdálkodása maradványának összege jelenleg nem 

ismert. 2023. november 30.-i pénzkészlete 115.368 ezer Ft volt, melyből 42.479 ezer Ft 

a Top-Plusz-1.2.3-21-BS1-202200053 projekt Belterületi utak fejlesztésére átutalt 

támogatási előleg. 

2024. évi költségvetési rendelet összeállításánál annak érdekében, hogy működési 

hiány nélkül fogadja el a testület a 2024. évi költségvetési rendeletét célszerű 

felülvizsgálni a bevételek növelésének és a kiadások csökkentésének lehetőségét, 

mert az előző évi maradványból való finanszírozás az önkormányzati tartalék 

csökkenéséhez vezethet. Az előző években keletkező maradvány az önkormányzat 

fejlesztését célszerű, hogy szolgálja, többek között pályázatok saját erejét. 

 

Megkérdezte van-e kérdés, észrevétel. Hozzászólás hiányában javasolta a 

képviselőknek a beszámoló elfogadását.  

 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a jelenlévő testületi tagok száma: 5 fő. 

A képviselő-testület egyhangú, 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 

Hunya Község Képviselő-testülete  

121/2023. (XII.13.) Hunya Kt. határozata  
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Hunya Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja 

az önkormányzati gazdálkodás helyzetéről és a 2024. évi 

költségvetésről szóló beszámolót.  

 

Határidő: azonnal  

 

3.Napirendi pont 

Bejelentések  

 

Kiszely Imre polgármester megkérdezte van-e kérdés, észrevétel.  

 

Hegedűs László megkérdezte, hogy a kutyák ügye hol tart. Már egy éve küzd a kutya 

témával, ezért is alakult ki közte és a polgármester közt hangos szóváltás. Próbál 

telefonálni, de a polgármester nem veszi komolyan. A polgármester félvállról veszi, 

hogy mi történik a településen és a kutya mit csinál. Az elszabadult kutya 4 darab 

birkáját megsebesítette és a szomszéd is nagyon megijedt. Szerencse nem történt 

nagyobb baj, mivel ez harci kutya volt. Az idei évben még 19 tyúkot is 

megsebesítettek a kutyák, tehát nagyon sok a kár. A kár összege 300 000,- Ft, 

melyből eddig 50 000,- Ft térítettek meg. Szeretné, ha a holnap 14:00 órakor 

találkoznának a Polgármester úrral az Ady utcában és megbeszélnék, hogy egyáltalán, 

hogy lehet közlekedni abban az utcában. Addig beszél a szomszéddal is. Az Ady utca 

járhatatlan. Brlázsné Parrag Katalin képviselővel is próbált beszélni és bízott benne, de 

csalódott, mivel részt vett a hazugságokban. Bízott benne, de sajnos nagyot tévedett.  

Szurovecz László Imréné képviselő mindent megtett és a panaszokat is próbálta 

jelezni, de kinevették, amit mondott. Valahogy megérti, hogy ilyen kevesen vannak 

jelen a közmeghallgatáson. Nem tudja, hogy mit tapasztal a lakosság, de a 

felvilágosítás az ígéretekkel ellentétben hiányos. A Polgármester a Jegyző Urat is arra 

kényszeríti, hogy ne válaszoljon az ő kérdéseire. Megérti, hogy a lakosság nem jött el 

a közmeghallgatásra. Szeretné, ha holnap kimennének és megnéznék, hogy Hanyecz 

Judit, és Tóth Lászlóné a kisfiával, hogy tudnak közlekedni az Ady utcán. Tragédia, 

amit ott van, a járdán nem lehet végigmenni. Sokan próbálnak panaszkodni, de a 

képviselők figyelembe sem veszik. Szurovecz László Imréné figyelembe vette és ezért 

mondott le. A képviselők nem segítenek a településen. Az nem megoldás, hogy a 

polgármester nem intézi azonnal a panaszokat és ez a képviselőkre is igaz. Bukott 

képviselőként, úgy, hogy nem akarta a falu nem vállalta volna ezt a tisztséget. Nem 

tudja, mi lett volna akkor, ha a kisgyereket bántotta volna a kutya.  

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, még aznap, amikor a bejelentés 

érkezett, beszélt a rendőrökkel. Tudomása szerint a kutya gazdájával Hegedűs László 

megállapodott és a kutyák gazdája adott neki 50 000 forintot, mert annyi pénzt kért a 

kár megtérítésére. A kutya gazdája azt mondta, hogy legkésőbb vasárnap elszállítja a 

kutyákat a településről. Hanyecz Judit is beszélt és jelezte, hogy Hegedűs László úgy 

érezte, hogy nagy veszélynek volt kitéve. Megkérdezte, tőle, hogy ez tényleg így volt-
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e. Hanyecz Judittól azt a választ kapta, hogy nem érezte magát veszélyben. Az Ady 

utca valóban járhatatlan, de nagyon sok csapadék esett és ez ellen senki semmit nem 

tud tenni.  

 

Hegedüs László hangsúlyozta, hogy a kutyás üggyel nem foglalkozott Kiszely Imre 

polgármester.  

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, ezt már legalább háromszor 

átbeszélték. A rendőröknek azt mondta a kutya gazdája, hogy a káreseményt követő 

napon elszállítja a kutyákat a településről. Azonnal reagált a bejelentésre és közösen 

mindenki számára előnyös megoldást kerestek.  

 

Hegedűs László reagálva elmondta, azóta megint a településen van a kutya és a 

birkája lábát eltörte. Ő nem akarja bántani senki kutyáját, de ez az állapot tarthatatlan. 

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, nem tudja, hogy honnan kerül ennyi 

kóbor kutya a településre. Valószínű, hogy kiteszik őket a berényi úton.  

 

Hegedűs László reagálva jelezte, a kárt okozó kutyák nem kóbor ebek voltak. Nem 

olyan régen hunyai kutya szedte szét a tyúkokat is. Már évek óta ez megy a 

településen.  

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, a legutóbbi eset kapcsán a károsult 

írásban bejelentette a panaszát a Jegyző Úrnak, és a bejelentés alapján az ügy 

kivizsgálásra került. A helyszíni szemlét követően, határozatot hoztak és a 

határozatban előírtaknak megfelelően a kár megtérítésre kerül.   

 

Hegedűs László reagálva elmondta nem a pénz a lényeg. Ő azt szeretné, ha a 

kutyáját mindenki bezárná. Nem érti, hogy ezt miért nem lehet megbeszélni. A 

Polgármester azt ígérte, hogy komfortos utaztatás lesz a gyerekeknek. Nem lehet 

közlekedni a faluban. Tavaly a választást követően a virágosítás alakalmával mindenki 

dolgozott, olyan is, akit addig soha nem látott. Most miért nem szépítik a falut. 

Véleménye szerint most is lehetne, sőt kellene szépíteni. A kutyákkal kapcsolatosan 

azért harcolt, hogy azok ne jöjjenek ki. Véleménye szerint a kerítést meg lehetne 

erősíteni.  

 

Pintér László alpolgármester felkérte dr. Csordás Ádám jegyző urat mondja, el, hogy 

olyan esetben mikor valakinek a kutyája garázdálkodik a faluban, mit lehet és mit 

célszerű tenni.  

 

Dr. Csodás Ádám jegyző válaszolva elmondta, az erre vonatkozó jogszabály alapján 

különbséget kell tenni, ha tudjuk, hogy az állatnak ki a gazdája vagy nem. Ha nem 

tudjuk ki az állat gazdája, akkor kóbor állatról beszélünk, akkor a polgármester 
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hatásköre, hogy eljárjon. Amennyiben tudjuk ki a kutya gazdája, akkor fel kell szólítani 

az állat gazdáját, hogy tartsa karban az állatot. Olyan körülményeket kell biztosítani, 

hogy a kutya ne tudjon kijönni, ne tudjon kárt tenni másnak a tulajdonában. Ha kárt 

tesz, akkor a polgári jog alapján és a kárfelelősség alapján el lehet járni. Ez azt jelenti, 

hogy a károkozó meg kell, térítse az okozott kárt. Ha nem csinálja önszántából, akkor 

a bíróság előtt meg lehet támadni. Ha a kutya tartását nem oldja meg a tulajdonos, 

akkor a Jegyző hatásköre az állattartás szabályait vizsgálni. Korábban volt a 

településen egy ilyen eset, az ügyintézők kint voltak és a tulajdonost felszólították. 

Amennyiben a felszólítás alapján nem történik változás és nem tartják be ennek a 

szabályrendszerét, a kutya tulajdonosát el lehet tiltani az állattartástól 8 évig. 

Amennyiben a kerítését megcsinálja, a kaput bezárja, és a kárt megtéríti, hiába történt 

károkozás, akkor jogszerűen megoldotta ezt a kérdést. Ha a kutyának nincsen 

gazdája, akkor van az, hogy a polgármester hatásköre 2022. június 01-től ennek a 

kérdésnek a megoldása. A kóbor ebet a gyepmesterrel kötött megállapodás alapján 

be kell fogni és be kell vinni egy telepre. Ha ennek nincs megoldása, végső esetben 

az állat életét is ki lehet oltani, jogszabályi keretek között.  

 

Hegedüs László jelezte, azt szeretné, hogy a kutya ne jöjjön ki. Ő nem akarja, hogy 

bárkit is megbüntessenek. A haszonállatokat nem azért tartja, hogy más kutyája 

elpusztítsa azokat.   

 

Pintér László alpolgármester reagálva elmondta ez világos, de azt sem várhatja el a 

képviselőktől, hogy menjenek az adott személy portájára, akinek van kutyája, de rossz 

a kerítése és azt megcsinálják.  

 

Hegedűs László reagálva jelezte, hogy nem kell a kerítést megcsinálni, hanem fel kell 

jelenteni.  

 

Pintér László alpolgármester reagálva jelezet, ha a kutyatartók nem tesznek az ellen, 

hogy a kutya ne szabaduljon el és a településen nem legyen ebből probléma, akkor 

sajnos semmit nem tudnak tenni a képviselők és a polgármester sem.  

 

Hegedűs László reagálva elmondta, ő szólt. A továbbiakban az alpolgármester, 

intézze tovább az ügyet, ahogy kell.  

 

Pintér László alpolgármester reagálva elmondta, ő nem tehet feljelentést az ügyben, 

hogy ha Hegedűs Lászlónál történt kár. Ez esetben a feljelentést Hegedűs Lászlónak 

kell megtennie, mert ő tudja konkrétan mi történt.  

 

Hegedűs László reagálva elmondta, hogy ő azért szólt, hogy intézze tovább a 

képviselő-testület, hogy a kutya ne jöjjön ki. Miért kell azt engedni, hogy egész nap 

szabadon garázdálkodjanak a kutyák. Az házak elé ültetett virágokat is tönkreteszik.  
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Kiszely Imre polgármester jelezte, hogy célszerű lenne eljuttatni minden lakoshoz 

egy tájékoztatót a helyes kutyatartásról. Megkérdezte Dr. Csordás Ádám jegyzőt 

szükséges-e erről döntést hozni, illetve mi ennek a menete.  

 

Dr. Csordás Ádám jegyző reagálva elmondta, hogy ehhez döntés nem szükséges. 

Tájékoztatás szempontjából tudnak csinálni erről egy részletes kiírást a honlapra és 

hirdető táblákra. A jogszabályok ismerete mindenkinek adva van. Ha bárkinek van 

tudomása arról, hogy valakinek a kutyája kijár és garázdálkodik, be kell jelenteni a 

jegyzőnek, mert ez jegyzői hatáskör. A bejelentés alapján mindig a helyszínre megy a 

városüzemeltetési osztályról két ügyintéző és a helyszínen megvizsgálják a kerítést és 

a kutya tartás körülményeit. Nemcsak kutya, hanem bármilyen háziállat tartásának a 

körülményeit vizsgálhatják. Ha azt tapasztalják, hogy problémák vannak, akkor 

felszólítják, hogyha ennek nem tesz eleget az állattartó, akkor tudják kötelezni vagy 

bírságolni. Adott esetben 8 évre eltiltható az állattartás lehetőségétől. Ezek a tények 

jogszabályban vannak rögzítve, tehát az alapján járnak el, de ehhez az szükséges, 

hogy bejelentés érkezzen. Amennyiben ismert a kutya tulajdonos, írásban szükséges 

jelezni a problémát. A bejelentés alapján kijönnek az ügyintézők, megnézik a 

helyszint, fotót készítenek és felveszik a jegyzőkönyvet és ez alapján el fognak járni. A 

bejelentés alapján tud az eljárás megindulni. Amennyiben szükséges, tudnak 

tájékoztatást írni, de a jogszabály mindenki számára nyilvános. Ha bárkinek kérdése 

van, keressék bizalommal, szívesen segít a jogszabály értelmezésében is. Az állattartó 

saját felelőssége, hogy a kerítést, a kaput karbantartsa.  

 

Vágner László jelezte, hogy a József Attila utcában folyamatban lévő beruházással 

kapcsolatosan szeretne információt kérni. Megtörtént a gyalogos forgalom 

megnyitása a járdás oldalon, fel lehet menni a járdára. A nyomvonal tömörítésével 

kapcsolatosan megkérdezte, hogy van-e arra lehetőség, hogy az ténylegesen is 

tömörítve legyen. Véleménye szerint először tömöríteni kellett volna és nem lerakni 

azt az egy méteres nyomvonalat, mert ha ezt el kezdik tömöríteni, akkor, amit 

leraktak azt tönkreteszik.   

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, hogy holnap jön a településre a 

generálkivitelező, az alvállalkozó, a műszaki ellenőr, az Alföldvíz Zrt. képviselője. Ki 

mennek a helyszínre és mindent végigjárnak.  

 

Vágner László jelezte, hogy a mögöttük lévő házaknál az út már nincs felszórva. Azt 

az információt hallotta, hogy elakadás is történt. Azt gondolja, hogy ők szerencsés 

helyzetben vannak, mert úgy ahogy tudnak közlekedni, de ő csak azt a megoldást 

látja, hogy tömöríteni kell, mert máshogy nem tudnak rajta közlekedni.  A 

megfordulással is vannak problémák.  

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, hogy jött volna egy henger, ami 

végigmegy rajta, hogy ne tolja szét a feltöltést. Jelezte a kivitelezőnek, hogy jó lenne 
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az utcák végén valamilyen fordulót kialakítani. Kérte, a kivitelezőt, hogy valamit 

tegyenek rá. 

 

Vágner László elmondta, hogy a tömörítésben látja a megoldást. A saját háza előtt 

az autójával tömörítette és valóban habarékos lesz, de kemény és ez által nem 

süpped meg az autó. Ha a két nyomvonal meg lesz tömörítve, akkor véleménye 

szerint lehet majd közlekedni.  

 

Kiszely Imre polgármester reagálva elmondta, hogy amennyiben nem tesz semmit a 

kivitelező, az esetben megpróbálnak saját erőből megoldást találni a problémára. A 

József Attila utcában középen vágták el az utat. Azt az információt kapta, hogy január 

08-ig leáll a kivitelezés.  

 

Vágner László jelezte, hogy ezt az információt ő is hallotta és azért kéri, hogy 

amennyiben a kivitelezés leáll január 08-ig, inkább el se kezdjék az helyreállítást, mert 

ők nagy valószínűséggel már nem kapják meg a zúzott követ a házuk elé.  

 

Kiszely Imre polgármester jelezte, hogy kérni fogja a kivitelezőt, hogy hozzanak 

három pótkocsi követ és így remélhetőleg az utca járható lesz. Nyomatékosítani 

fogja, hogy a terület nem maradhat a jelenlegi állapotban.  

 

Várkonyi Zsigmondné jelezte, hogy tegnap hallotta és egyeztetett a polgármester 

úrral is, hogy az általános iskolás gyerekek reggel a buszvárónál hagyják a biciklijüket 

és onnan autóbusszal viszik őket az iskolába. Sajnos olyan dolog történt, hogy valaki 

csínytevésből vagy más okból elviszi a gyerekek kerékpárját és a Liget utca környékén 

találják meg. Igazából nem lehet tudni, hogy ez gyerekcsíny vagy valami más. Ha 

bármi ilyen történik, be kell jelenteni. Lehet jelenteni a rendőrségen, a 

polgármesternek és a polgárőrségnek. Ha a kerékpárok nincsenek lezárva, akkor 

nehezebb helyzet, és az intézkedés is nehezebb, mert le kell zárni. Tudomása szerint 

21-22 gyerek van, mindenki számára a polgárőrség kerékpárlakatot fog biztosítani, 

hogy ezzel is próbálják megóvni az értékeiket. 

Ha bármi történik a településen keressék őt bizalommal. Hunya kistelepülés 

próbáljanak vigyázni egymásra. Kérte a jelenlévőket, hogy az iskolások szülei felé 

közvetítsék ezt az információt.  

 

Kiszely Imre polgármester jelezte, az azt információt kapta, hogy minden 

ideiglenesen eltulajdonított kerékpárt megtaláltak a Liget utca környékén.  

Megkérdezte van-e egyéb kérdés, észrevétel. Egyéb bejelentés, hozzászólás 

hiányában megköszönte a jelenlétet és az ülést bezárta.  
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